
EESTI JALGRATTURITE LIIT 

 

 

JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL NR. 15 

 

 

Koosolek toimus 05. juunil 2008. a. Rotermann Group ruumes, Ahtri 6a, Tallinn, algusega kell 

16.00 ja lõpuga 17.00. 

 

OSALEJAD:  juhatuse liikmed: 

president    Jaan Toots 

 asepresident    Enn Veskimägi 

asepresident    Madis Lepajõe 

Väino Kaldoja 

Evald Pärni 

EJL peasekretär   Urmas Karlson 

   EJL maanteekoondise peatreener Toivo Suvi 

   Kohtunike kogu juhatuse esimees Rein Solnask 

   Klubi Kalev Sport esindaja  Jüri Savitski 

PUUDUSID:       Raivo Rand 

Hardy Rasmann 

Toomas Saarma 

Aupresident    Oleg Sapožnin 

 

Koosoleku juhataja: Jaan Toots 

Koosoleku protokollija: Annika Parv 

 

PÄEVAKORD: 

 

1. Taotlused reservfondist toetuse eraldamiseks; 

2. 2008. a. kohtunike stipendiumite väljakuulutamine (Urmas Karlson); 

3. EJL liikmeks astumise sooviavalduste ülevaatamine (Urmas Karlson); 

4. Kohtunike kogu ettepanekud (Rein Solnask): 

4.1. Raadiosaatjate vajadusest võistluste paremaks läbiviimiseks ja ostuvõimalustest; 

 4.2. Võistluste julgestusmootorratturite tegevuse seaduslikest õigustest; 

4.3. Kohtunike osavõtust UCI poolt korraldatavatel kohtunike ja instruktorite seminaril 

11.-12. okt. Šveitsis. 

5. Saarema Velotuuri korraldamisest (Riho Räim). 

6. Muud jooksvad küsimused. 

 6.1. Bekingi OM`il osaleva delegatsiooni suuruse kinnitamine. 

 6.2. Hr. Toomas Saarma avaldus. 



ETTEPANEK: 

Hr. Jaan Toots – Kuna paar juhatuse liiget hilinevad, siis teeksin ettepaneku lükata selle 

päevakorrapunkti arutelu hiljemaks ja alustada neljanda päevakorrapunktiga. 

 

4. Kohtunike kogu ettepanekud: 

KUULATI: 

Hr. Rein Solnask tutvustas kohtunike üldkoosolekul arutletud teemasid 4.1 ja 4.2. 

4.1. Raadiosaatjate vajadusest võistluste paremaks läbiviimiseks ja nende ostuvõimalustest; 

Hr. Rein Solnask luges ette kohtunike kogu pöördumise: 

Käesolevaga pöördub EJL kohtunike kogu Teie poole palvega aidata kaasa võistlustel 

kasutatavate autoraadiote hankimiseks. See küsimus tõstatus ka. kohtunike kogu üldkoosolekul 

Türil ja pälvis osavõtjate üldise heakskiidu. Autoraadiote kiire soetamine on vajalik, sest 

kõrgema kategooria võistlustel on kvaliteetne sideühendus hädavajalik erinevate gruppide 

teavitamiseks. Vajalik minimaalne autoraadiote kogus oleks 35 tk. Hiljem oleme rääkinud 

kogusest 25. Võistlusi kus neid kasutada oleks aastas keskmiselt 10. 

Laekunud informatsiooni kohaselt võib lähiajal avaneda soodne võimalus kasutatud autoraadiote 

ostmiseks, mida ei tohiks kaalumata jätta. Samas peab märkima, et EOK ühendab mitmeid 

erinevaid alaliitusid, kellel oleks samasugune huvi autoraadiote vastu. 

Hr. Urmas Karlson andis ülevaate OÜ Estora poolt tehtud pakkumise 20 Motorola raadiosaatja 

ostmiseks, kogumahus 84 000.- krooni. Kasutatav lainepikkus oleks 146,15 MHz, mis ühtib EOK 

sageduskanaliga. Autojaamade kasutamine on keelatud Ida-Viru, Jõgeva, Tartu, Põlva ja Võru 

maakonnas. 

Toimus arutelu. 

Arutelu tulemusena leiti, et EJL´il ei ole otstarbekas raadiosaatjaid osta. Tuginedes praktilistele 

kogemustele on õigem kasutada renditeenust tunnustatud spetsialistidelt. 

OTSUSTATI: 

Autoraadiote ostmise asemel kasutada renditeenust. 

4.2. Võistluste julgestusmootorratturite tegevuse seaduslikest õigustest; 

Hr. Rein Solnask selgitas: 

EJL kohtunike kogu tunneb muret meie riigis läbiviidavatel jalgrattavõistlustel kasutatavate 

julgestusmootorratturite tegevuse legitiimsuse pärast. 

Meie kogu liige A. Väravas esitas juba üldkoosolekul ettepaneku julgestusmootorratturite 

tegevusõigusele seadusliku aluse taotlemiseks ning hiljem selle saamiseks, millega aitaksime 

oluliselt kaasa jalgrattavõistluste turvalisuse parandamisele. Kuna A. Väravas on võistluste 

korraldamisel julgestusprobleemidega väga tihti kokku puutunud, siis tunnetab ta teema tõsidust 

eriti sügavalt. Küsimuse aktuaalsust kinnitas ka aprillikuus koosolnud EJL kohtunike kogu 

juhatus. Probleemiks on jalgrattavõistlustel julgestusmootorratturitena kasutatavate isikute 

tegevuse seaduslikkus. Kõigile arusaadavalt ei piisa selleks vaid vastava kategooria juhilitsentsi 

omamisest ja kiivri ning turvavesti kandmise kohustusest kinnipidamisest, vaid ka eelnevate 

teadmiste tõendatud olemasolust. 

Kohtunike kogu ja loodetavasti ka võistluste korraldajad tunnevad muret, aga vastutust 

võistlustele seadusega aktsepteeritud julgestusmootorratturite leidmise üle, kuigi kvalifitseeritud 



mootorrattureid isegi leiab. 

Palume antud küsimuses EJL juhatuse abi Politseiameti vastavate instantsidega suhtlemisel. 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: 

Seadusega aktsepteeritud liikluse reguleerija saab olla ainult politseinik. See on välja toodud ka 

erinevates Eesti seadusaktides. Seega on EJL´il võimalus teostada julgestusmootorratturitele 

vastavaid koolitusi ja enne võistlusi põhjalikke instrueerimisi. EJL juhatus teeb kirjaliku vastuse 

vastavale kohtunike kogu pöördumisele. 

4.3. Kohtunike osavõtust UCI poolt korraldatavatel kohtunike ja instruktorite seminaril 11.-12. 

okt. Šveitsis. 

KUULATI: 

Hr. Madis Lepajõe – 11.-12. Oktoober 2008. a. korraldab UCI rahvusliku tasandi kohtunikele 

täiendkoolituse. UCI kannab iga osaleva riigi kahe kohtuniku majutuse kulud sellel perioodil. 

Osalevad kohtunikud peavad olema võimelised edasi andma saadud teadmisi riigisisestel 

kohtunike täiendkoolitustel. 

Ettepanek: Leida võimalus kahe rahvusliku kohtuniku lähetamiseks 11.-12. okt. toimuvale 

täiendkoolitusele. Minu ettepanek oleks üheks kandidaadiks Rein Solnask. 

Hr. Rein Solnask – Olen teinud ettepaneku ka hr. Raivo Rannametsale. 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: 

Lähetada UCI kohtunikele täiendkoolitusele kaks kohtunikku. Kohtunike kogu esitab kaks isikut, 

kes lähetatakse Šveitsi kursustele 11.-12. Oktoober 2008. a. Kulude eelarve 15 000.-. 

 

1. Taotlused reservfondist toetuse eraldamiseks; 

KUULATI: 

Hr. Urmas Karlson andis ülevaate EJL´i saabunud taotlustest. EJL´i saabus kolm taotlust: 1. 

Klubi Kalev Sport, Silver Ao toetuseks, summas 100 000.-; 2. Spordiklubi CFC taotlus 

rahvusvahelisel juunioride velotuuril osalemiseks, summas 15 000.-; 3. Klubi Tartu Maratoni 

taotlus Tallinn-Tartu GP korralduskulude katteks, summas 25 000.-. 

Hr. Madis Lepajõe tegi ettepaneku autasustada reservfondist üliõpilaste maailmameistriks tulnud 

Maaris Meierit. 

Hr. Urmas Karlson arvas, et heade sportlike saavutuste eest võiksime sportlasi autasustada hooaja 

lõpus. Vahendid on eelarves planeeritud, kui jääb puudu siis võime reservi kasutada. 

ETTEPANEK: 

Hr. Jaan Toots – Meile on tulnud kolm taotlust reservfondi kasutamise osas. Minu ettepanek on 

rahuldada Klubi Tartu Maratoni taotlus 25 000.- krooni ja 15 000.- kohtunike seminarile. On veel 

teisi ettepanekuid? 

HÄÄLETAMINE: 

Hr. Jaan Toots – Kes on selle poolt, et eraldada reservfondist Klubi Tartu Maratonile 25 000.- 

krooni? 



Poolt 5. 

Hr. Jaan Toots – Kes on selle poolt, et eraldada reservfondist kohtunike koolitusele 15 000.- 

krooni? 

Poolt 5. 

OTSUSTATI: 

Otsustati eraldada reservfondist 25 000.- krooni Klubi Tartu Maratonile ja 15 000.- kohtunike 

koolituseks Šveitsis. 

2. 2008. a. kohtunike stipendiumite väljakuulutamine; 

KUULATI: 

Hr. U. Karlson tutvustas EJL stipendiumikonkursi väljakuulutamise kriteeriumeid ja 

stipendiumide väljamaksmise korda. 

 

Kohtunike konkurss stipendiumitele kuulutati välja EJL kodulehel alates 28. maist 2008. Kõik 

stipendiaadid peavad esitama avalduse stipendiumi taotlemiseks kuni 4. juunini 2008. 

 

Hooajal 2008 kinnitatakse välja makstav stipendium, saajad ja selle suurus EJL´i juhatuse poolt. 

Stipendiumid makstakse välja ülekande teel ja stipendiumi taotleja avalduse alusel. 

Kohtunikele eraldatud stipendiumi suurus vastavalt 2008 aastal eelarvele on 196 055.- krooni. 

 

Hr. U. Karlson andis ülevaate laekunud 33 avaldustest ja tegi ettepaneku kinnitada 2008. a. 

esimesel poolaastal väljamakstava kohtuniku stipendiumi suuruseks 116 775.- krooni hiljemalt 1. 

augustiks ja teise poolaasta kohtuniku stipendiumi suuruseks 79 280.- krooni hiljemalt 1. 

novembriks. Stipendium makstakse ülekandega valituks osutunud stipendiaatide arveldusarvele. 

OTSUSTATI: 

Kinnitada kohtuniku stipendiumite suurus 196 055.- krooni. 

 

OTSUSTATI. 

 

Välja maksta kohtuniku stipendium 2008. aasta esimesel poolaastal järgmistele kohtunikele: 

 
Anti Treier 8800 

Ants Väravas 11350 

Anu Uin 900 

Are Kodanik 1200 

Harro Rannamets 800 

Hillar Bauman 300 

Jaan Lepajõe 2400 

Kaidi Ojassoo 400 

Kaljo Veltbach 1800 

Kalju Kruus 1710 

Krista Võrang 400 

Lia Rannamets 6465 

Mari Paal 35385 

Martin Kukk 900 



Merit Rätsep 1840 

Mihkel Nanits 1140 

Oleg Sapoznin 1640 

Raivo Rannamets 12740 

Rein Kasela 1850 

Rein Solnask 12650 

Toomas Puusepp 3515 

Tuuli Pärg 600 

Tõnis Veltbach 7690 

Tõnu Kraubner 300 

Kokku 116775 

 

Välja maksta kohtuniku stipendium 2008. aasta teisel poolaastal järgmistele kohtunikele: 

 
Andres Lekko 1 500 
Anti Treier 1 800 
Ants Väravas 10 355 
Are Kodanik 800 
Eneken Vesmes 3 900 
Enn Pettai 4 200 
Hillar Bauman 900 
Jaan Lepajõe 925 
Kaja Remmelgas 800 
Kaljo Veltbach 3 375 
Kalju Kruus 2 800 
Lia Rannamets 3 000 
Mari Paal 8 250 
Marika Johanson 600 
Merit Rätsep 900 
Mihkel Nanits 300 
Oleg Sapoznin 4 000 
Raivo Rannamets 9 100 
Reet Rinken 1 200 
Rein Solnask 7 700 
Ruubel Raul 600 
Toomas Puusepp 800 
Triin Leesmann 3 600 
Tõnis Veltbach 3 775 
Tõnu Kraubner 1 500 
Urve Pettai 2 600 
Kokku 79 280 

 

3. EJL liikmeks astumise sooviavalduste ülevaatamine; 

KUULATI: 

Hr. U. Karlson tutvustas Plekk-Liisu Rattaklubi avaldust EJL´i liikmeks astumise kohta. 

Täiendava informatsiooni saamiseks helistati Rattaklubi juhatuse liikmele Indrek Palu´le. 

 

Toimus arutelu. 

OTSUSTATI: 



Võtta vastu Eesti Jalgratturite liikmeks MTÜ Plekk-Liisu Rattaklubi. 

 

5. Saarema Velotuuri korraldamisest. 

KUULATI: 

Hr. U. Karlson edastas Riho Räime poolt saadud informatsiooni võimalikest probleemidest 

seoses liikluskorraldusega Saaremaa Velotuuril, mis võivad tekkida järgmisel nädalal 

liiklusskeemide kooskõlastamisel. Riho Räim palus juhatuse toetust liikluskorralduse alal, kui 

selleks tekib vajadus. 

 

OTSUSTATI: 

Võeti seisukoht, et juhatus on alati nõus aitama läbirääkimistel liikluskorraldajatega. 

6. Muud jooksvad küsimused. 

KUULATI: 

Hr. Urmas Karlson andis ülevaate hetkeseisust ja tegi ettepaneku kinnitada Bekingi OM´il 

osaleva delegatsiooni suuruseks seitse inimest, mis koosneb neljast sportlasest (Rein Taaramäe, 

Tanel Kangert, Grete Treier, Daniel Novikov); kahest treenerist (Toivo Suvi, Edgari Treier); 

ühest mehaanikust (Risto Usin). Kinnitatud delegatsiooni suuruse peame esitama EOK´le 18 

juuliks, nimelise koosseisu peame esitama 23. juuliks. 

OTSUSTATI: 

Juhatus kinnitas OM´i delegatsiooni suuruseks seitse inimest. 

Nimeline koosseis kinnitatakse juhatuse poolt koodise treeneri Hr. Toivo Suvi ettepanekul, e-

maili vahendusel. 

KUULATI: 

Hr. U. Karlson luges ette juhatuse liikme hr. Toomas Saarma avalduse sooviga vabastada teda 

EJL juhatuse liikme kohustustest seoses pedagoogilise- ja teadustöö koormuse suurenemisega. 

OTSUSTATI: 

Otsustati võtta teadmiseks tema soov. Erakorralise üldkoosoleku korraldamist ühe 

päevakorrapunktiga ei peetud otstarbekaks. Käesoleva juhatuse volitused lõppevad hiljemalt 

detsembris 2008. aastal, mis eeldab üldkoosoleku kokkukutsumist, mille käigus käsitletakse ka 

Hr. Toomas Saarma avaldust. 

Oldi arvamusel, et Hr. Toomas Saarma puudumine järgmistest juhatuse koosolekutest ei mõjuta 

juhatuse tegevust. 

OTSUSTATI. 

Järgmine EJL juhatuse koosolek toimub 03.09.2008, Rotermann Group ruumes, Ahtri 6a, Tallinn, 

algusega kell 16.00. 

Korraline üldkoosolek korraldatakse 2008. a. novembri esimesel poolel, mille käigus valitaks 

juhatus järgmiseks neljaks aastaks. Täpne koht ja aeg kinnitatakse järgmisel juhatuse koosolekul 

3. septembril. 

 

________________________     ________________________ 



Jaan Toots        Annika Parv 

koosoleku juhataja       koosoleku protokollija  


